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I. Inleidende uiteenzetting van de indieners

De heer Denis Grimberghs brengt eerst de toelichting in
herinnering die te vinden is in het stuk met het voorstel van
ordonnantie dat hij mee-ingediend heeft.

Hij onderstreept onder andere dat het probleem reeds
enkele jaren bestaat, dat de leerlingen van deze scholen
daardoor benadeeld worden en dat het Gewest op grond
van zijn economische bevoegdheid middelen zou kunnen
vrijmaken en een speciaal fonds zou kunnen oprichten.

Hij wijst eveneens op het verschil tussen de technische
en beroepsscholen en de scholen die men soms « tweede-
kansscholen » noemt. Deze laatste zijn meestal beter toe-
gerust, met als gevolg dat bepaalde leerlingen liever een
RVA-opleiding in deze scholen volgen dan een graduaat te
volgen in een gewone technische school.

Hij herinnert er tot slot aan dat de Franse Gemeenschap
en het Waalse Gewest een samenwerkingsakkoord in dat
verband hebben gesloten dat tot stand is kunnen komen
omdat de Gewesten en de Gemeenschappen de mogelijk-
heid gekregen hebben om samenwerkingsakkoorden te
sluiten over de gezamenlijke uitoefening van eigen be-
voegdheden. Krachtens dit akkoord financieren de Franse
Gemeenschap en het Waalse Gewest samen de uitrusting
van Waalse technische scholen en beroepsscholen. Alle
begrotingsmiddelen waarover de Franse Gemeenschap
beschikt voor dergelijke initiatieven gaan naar deze cofi-
nanciering. Hij heeft daar onlangs een bevestiging van
gekregen in het antwoord op een interpellatie die hij aan
minister Hazette (minister bevoegd voor het Secundair
Onderwijs en het Bijzonder Onderwijs in de Regering van
de Franse Gemeenschap) van de Franse Gemeenschap
gericht heeft.

De Franse Gemeenschap heeft een soortgelijk voorstel
gedaan aan het Brussels Hoofdstedelijk Gewest in 2001,
maar er is nog geen resultaat bereikt.

Er is weliswaar daartoe een bedrag in de begroting 2001
van het Brussels Hoofdstedelijk Gewest ingeschreven,
maar daar is verder niets mee gedaan.

Indien het idee in het voorstel van ordonnantie aange-
nomen zou worden, zou het verschil kleiner gemaakt kun-
nen worden, maar de achterstand zou pas na enkele jaren
weggewerkt kunnen worden.

De heer Christos Doulkeridis onderstreept dat er eens-
gezindheid bestaat over de noodzaak om nieuwe middelen
vrij te maken voor de uitrusting van technische en beroep-
scholen. Het Waalse Gewest heeft dat reeds begrepen en
heeft sinds 1999 ongeveer 600 miljoen BEF aan deze uit-
rusting besteed. Er is dus een groot verschil ontstaan tus-
sen de scholen in het Waalse Gewest en die in het Hoofd-
stedelijk Gewest.

I. Exposé introductif des auteurs

M. Denis Grimberghs commence par rappeler les
« Développements » qui figurent par écrit dans le docu-
ment contenant la proposition d'ordonnance qu'il a codé-
posée.

Il insiste notamment sur le fait que le problème se pose
depuis plusieurs années, qu'il défavorise les élèves de ces
écoles et que la Région, utilisant ses compétences écono-
miques, pourrait dégager des moyens et créer un Fonds ad
hoc.

Il souligne également la différence qui existe entre les
écoles techniques et professionnelles et les écoles que l'on
appelle parfois « écoles de la deuxième chance », qui sont
le plus souvent mieux équipées, au point que certains
élèves choisissent de suivre une formation ONEM dans ces
écoles plutôt que de faire un graduat dans une école tech-
nique « ordinaire ».

Il rappelle enfin qu'il existe, entre la Communauté Fran-
çaise et la Région Wallonne, un accord de coopération sur
ce sujet, pris en application de la possibilité octroyée aux
Régions et Communautés de conclure des accords de coopé-
ration sur l'exercice conjoint de compétences propres. En
vertu de cet accord, la Communauté Française cofinance
avec la Région Wallonne l'équipement des écoles techniques
et professionnelles wallonnes, consacrant à ce cofinance-
ment l'ensemble des moyens budgétaires dont elle dispose
pour ce type d'actions. Cela lui a été récemment confirmé
par la réponse à une interpellation qu'il a adressée à la
Communauté Française au Ministre Hazette (Ministre de
l'Enseignement secondaire et de l'Enseignement spécial du
Gouvernement de la Communauté française). 

La Communauté Française a fait une proposition de
même nature à la Région de Bruxelles-Capitale en 2001,
mais on n'a toujours pas abouti. 

Certes, on a pu voir un montant inscrit dans ce but au
budget 2001 de la Région de Bruxelles-Capitale, mais ici
aussi, on n'a rien vu venir. 

Si l'idée développée dans la proposition d'ordonnance
était adoptée, l'écart pourrait être rattrapé mais le retard ne
pourrait cependant pas être comblé avant plusieurs années.

M. Christos Doulkeridis pour sa part, souligne qu'il
existe un consensus assez large sur la nécessité de réali-
menter les budgets d'équipement des écoles techniques et
professionnelles. La Région Wallonne l'a déjà compris et,
depuis 1999, aura injecté près de 600 millions (de Francs)
dans cet équipement. Il s'est donc créé une distorsion réelle
entre écoles de la Région Wallonne et écoles de la Région
Bruxelloise.
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Hij meent dat het Brussels Hoofdstedelijk Gewest de
kans gemist heeft om een gekruist beleid te voeren. Alle
democratische fracties in de Franse Gemeenschap hadden
er nochtans op aangedrongen dat de nieuwe verdeling van
de bevoegdheden en de middelen niet ten nadele van het
Brussels Hoofdstedelijk Gewest zou gebeuren.

Het lid houdt evenwel niet halsstarrig vast aan zijn
voorstel. Indien er een andere manier bestaat om hetzelfde
resultaat te bereiken zal die zeker zijn goedkeuring weg-
dragen.

Hij voegt er tot slot aan toe dat het in het voorstel van
ordonnantie beschreven Fonds niet enkel door de betrok-
ken overheidsdiensten maar ook door de privé-sector gefi-
nancierd zou worden.

II. Advies van de Minister

Minister Eric Tomas verklaart dat hij inderdaad op zijn
begroting een bedrag van 10 miljoen BEF ingeschreven
had om een signaal te geven aan de betrokken partijen wat
betreft de kwalitatief hoogstaande uitrusting van alle (hij
onderstreept het woord « alle ») technische scholen en
beroepsscholen. Hij wijst er terloops op dat een aantal
scholen reeds gebruikmaken van hoogtechnologische
apparatuur omdat de organiserende instanties de moeite
gedaan hebben om te investeren.

Er is over dit initiatief geen consensus bereikt binnen de
Brusselse Hoofdstedelijke Regering. Zij vond dat dit een
verkapte herfinanciering van de Franse Gemeenschap was.

De minister verklaart dat hij evenwel blijft zoeken naar
een oplossing voor dit probleem, omdat hij even bezorgd
is als de indieners van het voorstel : al onze technische
scholen en beroepsscholen moeten naar behoren uitgerust
zijn. Hij heeft de Franse Gemeenschap meermaals gewe-
zen op de verschillen die ontstaan zijn tussen het Waalse
Gewest, het Brussels Hoofdstedelijk Gewest en het
Vlaamse Gewest.

Hij herinnert er evenwel aan dat dankzij de akkoorden
over de staatshervorming van vorig jaar een betere (her)fi-
nanciering van de Franse Gemeenschap mogelijk gewor-
den is. De Gemeenschap zou dan binnenkort ook in deze
sector kunnen investeren.

Het kan vandaag riskant zijn om dergelijke investerin-
gen door een gewestelijk Fonds te steunen. Sommigen kun-
nen dit interpreteren als een begin van verkapte regionali-
sering van het onderwijs.

Minister Eric Tomas vindt dus dat het de beste oplos-
sing is dat enkel de Franse Gemeenschap middelen vrij-
maakt. Daarover bestaat trouwens een consensus in Brus-
sel, zowel bij de Regering als bij de sociale partners.

Il estime que la Région de Bruxelles-Capitale a raté le
rendez-vous important des politiques croisées, alors que
toutes les formations démocratiques s'étaient prononcées
clairement, à la Communauté Française, pour que le nou-
veau découpage des compétences et des moyens ne péna-
lise pas la Région de Bruxelles-Capitale. 

Ceci étant, il n'a pas le « fétichisme » de sa proposition.
S'il existe une autre manière d'arriver au même résultat, il
s'en réjouira et l'adoptera. 

Il ajoute pour terminer que le Fonds qui est suggéré dans
la proposition d'ordonnance serait alimenté non seulement
par les instances publiques concernées mais aussi par le
secteur privé.

II. Avis du Ministre

Le ministre Éric Tomas reconnaît qu'effectivement, il
avait inscrit à son budget un montant de 10 millions (de
Francs) pour donner un signal aux acteurs concernés en ce
qui concerne l'équipement en matériel de qualité de toutes
(et il souligne le mot « toutes ») les écoles techniques et
professionnelles. Il note au passage qu'une série d'écoles
utilisent déjà du matériel de pointe, parce que les Pouvoirs
Organisateurs concernés ont fait l'effort d'y investir.

Il est apparu qu'il n'y avait pas de consensus au sujet de
cette initiative au sein du Gouvernement bruxellois, où l'on
a considéré que ce serait un refinancement déguisé de la
Communauté Française.

Ceci étant, le ministre déclare continuer à �uvrer pour
apporter une solution à ce problème, car il partage le souci
exprimé par les auteurs de la proposition: toutes nos écoles
techniques et professionnelles doivent être correctement
équipées. Il a ainsi sensibilisé plusieurs fois la Commu-
nauté Française au décalage qui s'est installé sur ce point
entre la Région Wallonne, la Région de Bruxelles-Capitale
et la Région Flamande.

Il rappelle cependant que les derniers accords institu-
tionnels de l'année passée ont permis un meilleur (re)finan-
cement de la Communauté Française. Cela devrait per-
mettre à la Communauté, prochainement, d'investir égale-
ment dans le secteur visé ici.

Soutenir de tels investissements par un Fonds régional
pourrait donc être aujourd'hui considéré comme une
démarche « hasardeuse » et interprétée par d'aucuns comme
un pas vers une « régionalisation larvée » de l'enseignement.

Le ministre Éric Tomas estime donc que la prise en
charge de ce besoin par la seule Communauté Française est
la meilleure solution, et que cette solution fait d'ailleurs
consensus à Bruxelles, tant au Gouvernement que chez les
partenaires sociaux. 
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Sinds april 2002 is trouwens overeengekomen dat de
Franse Gemeenschap in 2003 een bedrag van 240.000 euro
zal besteden aan de uitrusting van de technische scholen en
van de beroepsscholen in Brussel. Dit bedrag zal stijgen tot
1.250.000 euro in 2010. In 2010 zal dus een bedrag van
ongeveer 6.200.000 euro besteed zijn aan deze uitrusting.

Minister Eric Tomas zegt tot slot dat het Gewest de uit-
drukkelijke garantie van de Franse Gemeenschap gekregen
heeft, zowel over het principe als over de bedragen. Het
voorstel van ordonnantie is dus doelloos geworden. Hij
vraagt dat het verworpen wordt.

III. Algemene bespreking

De heer Mohamed Daïf zegt dat de indieners van het
voorstel van ordonnantie een juiste vaststelling gedaan
hebben, maar dat er sinds de indiening van het voorstel
nieuwe akkoorden over de staatshervorming gesloten zijn
waardoor de kaarten nu anders liggen.

Men kan natuurlijk betreuren dat het Brussels Hoofd-
stedelijk Gewest niet even snel gereageerd heeft als het
Waalse Gewest, maar de Franse Gemeenschap beschikt nu
over nieuwe financiële middelen. Indien de Franse
Gemeenschap niets zou ondernemen, moet het Parlement
van de Franse Gemeenschap optreden en de ministers in
kwestie ter verantwoording roepen. Men mag de bevoegd-
heden niet door elkaar halen, maar men moet wel de zaak
van nabij blijven volgen.

De heer Serge de Patoul meent dat de minister zeer dui-
delijk geweest is. Het is niet goed dat iedereen zich met
alles bezighoudt. Er is nu een verbintenis van het Verenigd
College en van de Regering van de Franse Gemeenschap.
Wij moeten de Franse Gemeenschap nu haar bevoegdhe-
den laten uitoefenen. Iedereen moet zich tot zijn functie
beperken en de Executieve in kwestie controleren. Men
moet dus geen steun meer zoeken voor het voorstel van
ordonnantie.

De heer Denis Grimberghs herinnert eraan dat het voor-
stel van ordonnantie ook in de mogelijkheid van sectorale
fondsen voorziet. Het verbaast het lid dat de begrotingspost
die de minister ingevoerd had, tot nul teruggebracht is op
het ogenblik van de begrotingsaanpassing.

Het lid vindt het gebrek aan politieke wil van de
Gewestregering « grotesk » en gelooft niet dat de Vlaamse
ministers bezwaren hadden. Op het ogenblik van de goed-
keuring van de begroting, met deze nieuwe post, is er geen
enkele Vlaamse opmerking of bezwaar gemaakt.

Hij meent dat de kern van het probleem blijft bestaan en
dat enkel de « plaats van de oplossing » niet meer hetzelfde
is.

Depuis le mois d'avril de cette année, il est d'ailleurs
acquis que la Communauté Française affectera en 2003 la
somme de 240.000 euros à l'équipement des écoles tech-
niques et professionnelles bruxelloises. Ce montant attein-
dra 1.250.000 euros en 2010. D'ici donc l'année 2010, ce
sont quelque 6.200.000 euros qui seront ainsi affectés à
cette problématique.

Le ministre Éric Tomas conclut en disant que la Région
a maintenant des garanties fermes de la Communauté
Française, tant sur le principe que sur les montants, et que
par conséquent, la proposition d'ordonnance a perdu son
objet. Il en demande donc le rejet.

III. Discussion générale

M. Mohamed Daïf admet que le constat des auteurs de
la proposition d'ordonnance est assez exact mais qu'il y a
eu, depuis le dépôt de la proposition, des accords institu-
tionnels nouveaux qui ont modifié la donne.

Certes, on peut regretter que la Région de Bruxelles-
Capitale n'ait pas eu, aussi vite, la même réaction que la
Région Wallonne mais la Communauté Française est main-
tenant dotée de moyens financiers nouveaux. Si elle devait
ne pas agir, c'est au Parlement de la Communauté Française
qu'il faudrait agir et interpeller les ministres concernés. Il
faut veiller à ne pas mélanger les compétences, tout en res-
tant attentifs.

M. Serge de Patoul estime que le ministre a été très clair.
Il est inopportun que tout le monde s'occupe un peu de tout.
Maintenant qu'il y a eu des engagements du Collège réuni
et du Gouvernement de la Communauté Française, laissons
la Communauté Française exercer ses compétences et que
chacun, dans sa fonction respective, contrôle l'Exécutif
concerné. La proposition d'ordonnance n'a donc plus lieu
d'être soutenue.

M. Denis Grimberghs rappelle que la proposition d'or-
donnance prévoit aussi l'intervention des fonds sectoriels
et s'étonne que le poste budgétaire que le ministre avait
prévu ait été remis à zéro lors de l'ajustement budgétaire. 

Il estime « grotesque » le manque de volonté politique
au sein du Gouvernement régional et ne croit pas au fait
que ce seraient les ministres flamands qui auraient fait
objection : lors du vote du budget, avec ce nouveau poste,
aucune remarque ou opposition flamande n'avait été notée.

Il est d'avis que le fonds du problème subsiste bel et
bien, mais que c'est seulement le « lieu de la solution » qui
s'est déplacé.

A-167/2 � 2001/2002 A-167/2 � 2001/2002
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Wanneer men de technische scholen en de beroeps-
scholen van de Franse Gemeenschap in Brussel bezoekt, is
men verbijsterd door de staat van hun uitrusting. Het is niet
zomaar dat het Waalse Gewest een bedrag van 600 miljoen
BEF over drie jaar vrijgemaakt heeft om dit probleem bin-
nen het Gewest op te lossen. Het Waalse Gewest was geïr-
riteerd dat het Brussels Hoofdstedelijk Gewest zelf geen
inspanning deed.

Minister Hazette heeft trouwens in april 2002 in de
Franse Gemeenschap verklaard dat het bedrag van 160 mil-
joen BEF dat de Franse Gemeenschap voor deze uitrusting
zal vrijmaken, volgens een sleutel 83 - 17 verdeeld zal wor-
den (83 voor het Waalse Gewest en 17 voor het Brussels
Hoofdstedelijk Gewest). De heer Denis Grimberghs be-
grijpt deze verdeelsleutel niet. Indien die toegepast wordt,
krijgt Brussel ongeveer 60 miljoen BEF om te beginnen.
Het bedrag van 240 miljoen BEF in 2010 zal nog altijd
onvoldoende zijn.

De heer Denis Grimberghs leidt daaruit af dat men
bepaalde dingen liever niet wil horen en dat men niet wil
horen spreken over bepaalde spanningen bij de Brusselse
leerkrachten die hun uitrusting vergelijken met die van hun
Waalse collega's.

Hij is zelf ook gekant tegen een verborgen regionalise-
ring. Hij vindt echter dat het gevaarlijk is om onbillijke
toestanden zo te laten.

Minister Eric Tomas antwoordt dat hij de laatste opmer-
king niet kan aanvaarden.

De heer Christos Doulkeridis is het er natuurlijk mee
eens dat de Franse Gemeenschap nu opnieuw gefinancierd
wordt, maar deze herfinanciering gebeurt progressief en zal
dus tijd vergen.

Het is onredelijk om de ene of de andere instelling te
bekritiseren. Men zou beter iedere instelling zou goed mo-
gelijk het belang van de burgers laten dienen. Hij onder-
streept dat het Waalse Fonds vooral gefinancierd wordt
door het Waalse Gewest en voor een kleiner deel door de
Franse Gemeenschap die in 2001 30 miljoen euro zal vrij-
maken, vervolgens 50 miljoen euro in 2002 en in 2003.
Voor het Hoofdstedelijk Gewest komt er een inhaalbewe-
ging voor de bedragen die de Franse Gemeenschap toege-
kend heeft, maar natuurlijk niet voor de bedragen die het
Waalse Gewest toegekend heeft.

Dat is de reden waarom er iets moet gebeuren. Indien
men het gekruist beleid wil afschaffen en indien men wil
dat de Franse Gemeenschap haar bevoegdheden alleen en
volledig uitoefent, moet men meer doen dan te wachten op
de inhaalbeweging die de Franse Gemeenschap beloofd
heeft : er moet ook een inhaalbeweging komen voor het
« gewestelijke » deel. Het is deze inhaalbeweging waar de
minister doof voor blijft.

Si l'on visite des écoles techniques et professionnelles
de la Communauté Française à Bruxelles, on est frappé par
l'état « hallucinant » de leur équipement. Ce n'est pas un
hasard si la Région Wallonne, elle, a consenti un effort de
600 millions (de francs) en trois ans pour solutionner ce
problème chez elle, tout en regrettant avec une pointe de
courroux que la Région Bruxelloise ne fasse pas d'efforts
de son côté. 

Le ministre Hazette lui a d'ailleurs déclaré en avril de
cette année, à la Communauté Française, que les 130 mil-
lions (de francs) que la Communauté Française affectera à
cette problématique seraient répartis selon une clé 83 - 17
(83 pour la Région Wallonne et 17 pour la Région
Bruxelloise), clé que M. Denis Grimberghs dit ne pas com-
prendre. Si l'on applique cette clé, c'est à peu près 26 mil-
lions (de francs) que Bruxelles recevra pour commencer.
Le montant de 240 millions (de francs) qui serait atteint en
2010 ne sera toujours pas suffisant. 

M. Denis Grimberghs en déduit que l'on « ne veut pas
entendre » certaines choses, que l'on ne veut pas voir cer-
taines tensions chez les enseignants bruxellois qui compa-
rent l'équipement dont ils disposent avec celui de leurs
collègues wallons.

Il se dit, lui aussi, contre une « régionalisation larvée ».
Mais il estime, en conclusion de son intervention, qu'il est
dangereux de faire se maintenir des situations inéquitables.

Le Ministre Éric Tomas répond qu'il ne peut pas accep-
ter ce dernier propos. 

M. Christos Doulkeridis veut bien convenir qu'effecti-
vement, la Communauté Française est maintenant refi-
nancée, mais ce refinancement est progressif et va donc
prendre du temps.

Il serait raisonnable de ne pas critiquer l'un ou l'autre
mais d'utiliser chaque institution au mieux de l'intérêt des
citoyens. Il souligne que le Fonds wallon est essentielle-
ment financé par la Région Wallonne et accessoirement par
la Communauté Française, qui y injectera 30 millions d'eu-
ros en 2001, puis 50 millions d'euros en 2002 et en 2003.
Il y aura, pour la Région Bruxelloise, un rattrapage sur les
montants octroyés par la Communauté Française mais pas,
bien évidemment, sur les montants octroyés par la Région
Wallonne. 

C'est pour cela qu'il faut faire quelque chose. Si l'on veut
supprimer les politiques croisées, si l'on veut que la
Communauté Française exerce seule et pleinement ses
compétences, il faut faire plus qu'attendre le rattrapage pro-
mis par la Communauté Française : il faut opérer égale-
ment un rattrapage sur la part « régionale ». C'est ce rat-
trapage, ce décalage que le ministre « ne veut pas enten-
dre ».

A-167/2 � 2001/2002 A-167/2 � 2001/2002
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Minister Eric Tomas meent dat de analyse van het ver-
leden, die deze twee leden zopas gemaakt hebben, tamelijk
juist is wat betreft de investeringen van de Franse
Gemeenschap in alle sectoren in Brussel.

Maar na de laatste staatshervorming moet iedereen zijn
bevoegdheden volledig uitoefenen. Als men hier en daar
leemten, ook al zijn die tijdelijk, blijft aanvullen, loopt het
systeem vast.

Indien de Franse Gemeenschap vaststelt dat er een pro-
bleem rijst in een bepaalde sector of in een deel van de
Gemeenschap, moet de Franse Gemeenschap optreden en
toezien op de gelijke behandeling binnen de hele Franse
Gemeenschap.

De minister voegt eraan toe dat de Brusselse sociale
partners trouwens toegegeven hebben dat de oplossing
voor dit probleem enkel van de Franse Gemeenschap moet
komen.

De heer Christos Doulkeridis zegt dat de redenering van
de minister klopt, maar dan enkel omdat er geen rekening
gehouden wordt met het verleden. Het is onmogelijk om
meer te verkrijgen dan de beloofde inhaalbeweging : daar
zullen de Waalse parlementsleden geen oren naar hebben.
Het is te laat.

Minister Eric Tomas is het daar niet mee eens.

De heer Christos Doulkeridis herinnert eraan dat op het
vlak van de positieve discriminatie het Hoofdstedelijk
Gewest beter gefinancierd is dan de andere omdat de
behoeften groter zijn. Waarom kunnen wij onze achter-
stand ook niet inhalen in de sector waarover het hier gaat.

Minister Eric Tomas herinnert eraan dat het Waalse
Gewest het initiatief om geld in deze sector te pompen,
zonder overleg met het Hoofdstedelijk Gewest genomen
heeft en dat dit overigens niet de enige sector is waar een
verschillende benadering gevolgd wordt.

De heer Philippe Smits vindt dat het kernprobleem in
deze discussie niet zonder belang is. Het zou natuurlijk
minder gekost hebben indien men had voorkomen in plaats
van te moeten genezen.

Hij meent dat de argumenten van de minister met
betrekking tot de instellingen correct zijn, maar niets staat
eraan in de weg dat het Gewest bepaalde initiatieven steunt
die tot een oplossing kunnen leiden, ook al valt de uitvoe-
ring ervan niet onder onze bevoegdheid. Er is natuurlijk de
« politieke logica », maar men mag de « intuïtie » niet hele-
maal vergeten.

Hij herinnert eraan dat het Gewest in 1999 middelen
heeft vrijgemaakt voor computerapparatuur in onze scho-
len. Vandaag staan de leerlingen van het technisch en

Le ministre Éric Tomas estime que l'analyse du passé,
qui vient d'être faite par ces deux membres, est assez exacte
en ce qui concerne les investissements de la Communauté
Française à Bruxelles, dans tous les secteurs d'ailleurs.

Mais aujourd'hui, dans le nouveau contexte institution-
nel, chacun doit exercer complètement ses compétences.
Continuer à combler ponctuellement des carences, même
temporaires, ne peut que contribuer à gripper le système. 

S'il est constaté, à la Communauté Française, qu'il y a
un problème dans un secteur ou dans une partie de la
Communauté, c'est à la Communauté Française d'agir et
d'assurer l'égalité de traitement au sein de toute la Com-
munauté Française. 

D'ailleurs, ajoute le ministre, les interlocuteurs sociaux
bruxellois ont aussi admis que la solution à ce problème
devait être apportée par la seule Communauté Française.

M. Christos Doulkeridis pense que l'argumentation du
Ministre tient la route uniquement parce qu'elle ne prend
pas en compte le passé. Il sera impossible d'obtenir plus
que le simple rattrapage qui a été promis : obtenir plus ne
pourra pas être « entendu » par les parlementaires wallons.
C'est trop tard.

Le ministre Éric Tomas marque son désaccord avec ces
propos.

M. Christos Doulkeridis rappelle qu'en matière de dis-
criminations positives, la Région Bruxelloise est mieux
financée que d'autres parce que les besoins sont plus
grands. Pourquoi ne peut-on pas rattraper notre retard aussi
dans le secteur visé ici ? 

Le ministre Éric Tomas rappelle pour sa part que l'ini-
tiative de la Région Wallonne d'injecter des montants dans
ce secteur a été prise sans concertation avec la Région
Bruxelloise et que, par ailleurs, ce n'est pas le seul secteur
où il y a des évolutions divergentes.

M. Philippe Smits estime que le problème de fond qui
sous-tend cette discussion n'est pas sans intérêt. Certes, il
eût été moins coûteux d'avoir été préventif plutôt que de
devoir être aujourd'hui curatif. 

Il juge exacte la logique institutionnelle développée par
le ministre mais cela n'empêche pas que la Région appuie
certaines initiatives visant à mettre en �uvre des solutions,
même si cette mise en �uvre ne nous appartient pas. Face
à la « logique politique », il faut veiller à ne pas perdre
toute « intuition ». 

Il rappelle que la Région est intervenue financièrement
en 1999 pour l'équipement informatique de nos écoles. Or,
aujourd'hui, les étudiants de l'enseignement technique et
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beroepsonderwijs in de kou, vooral omdat zij over een
onvoldoende apparatuur beschikken. Moeten zij het slach-
toffer worden van de twisten tussen de Gewesten of tussen
de twee taalgemeenschappen van ons Gewest ? Hoe kan
men dit uitleggen aan de leerkrachten in deze sector ?

De heer Christos Doulkeridis vraagt of men het stand-
punt van minister-president François-Xavier de Donnéa
niet zou vragen. Moet men enkel minister Eric Tomas de
volle verantwoordelijkheid laten dragen ?

De heer Denis Grimberghs is het eens met dit voorstel.

De heer Serge de Patoul vraagt aan minister Eric Tomas
of hij wel degelijk het standpunt van de Regering vertolkt.

Minister Eric Tomas bevestigt dat hij wel degelijk het
officiële standpunt van de Regering meegedeeld heeft.

Voorzitter Evelyne Huytebroeck vraagt of de indieners
van het voorstel bij hun vraag blijven om de minister-pre-
sident te horen.

De heer Serge de Patoul vindt dat dit geen zin heeft : de
Regering heeft haar standpunt via minister Eric Tomas
bekendgemaakt. Wij hebben dat zopas gehoord.

De heer Denis Grimberghs vindt dat dit nochtans nuttig
had kunnen zijn omdat de minister-president bevoegd is
voor de betrekkingen met de andere gezagniveaus, maar als
er geen consensus bereikt wordt over de vraag van de indie-
ners, is hij bereid om het debat voort te zetten met minis-
ter Eric Tomas.

IV. Stemmingen

Artikel 1

Dit artikel behoeft geen commentaar.

Stemming

Artikel 1 wordt verworpen met 5 stemmen tegen 4.

Gelet op deze stemming, worden de overige artikelen
geacht te zijn verworpen met dezelfde stemverhouding.

V. Stemming over het geheel

Gelet op het feit dat de artikelen zijn verworpen, is de
stemming over het voorstel in zijn geheel niet meer nodig.

Vertrouwen wordt geschonken aan de rapporteur voor
het opstellen van het verslag.

De Rapporteur, De Voorzitter,

Philippe SMITS Evelyne HUYTEBROECK

professionnel sont en péril, à cause surtout du matériel dont
ils disposent. Doivent-ils faire les frais de guéguerres entre
les Régions ou entre les deux composantes linguistiques de
notre Région ? Comment pourra-t-on expliquer cela aux
enseignants de ce secteur ? 

M. Christos Doulkeridis se demande s'il ne serait pas
intéressant d'entendre le point de vue du ministre-président
François-Xavier de Donnea ou s'il faut laisser tout le poids
sur le seul ministre Éric Tomas ?

M. Denis Grimberghs soutient cette suggestion.

M. Serge de Patoul demande au ministre Éric Tomas s'il
exprime bien ici la position du Gouvernement. 

Le ministre Éric Tomas confirme qu'il vient bien d'ex-
primer la position officielle du Gouvernement.

La présidente Evelyne Huytebroeck demande si les
auteurs de la proposition maintiennent leur demande d'en-
tendre le ministre-président.

M. Serge de Patoul estime que cela ne servirait à rien :
le gouvernement s'est clairement exprimé par la voix du
ministre Éric Tomas, comme on vient de l'entendre.

M. Denis Grimberghs pense que cela aurait pu néan-
moins être utile, car c'est le ministre-président qui est en
charge des relations avec les autres niveaux de pouvoirs,
mais s'il n'y a pas d'accord sur la demande des auteurs, il
se dit d'accord de poursuivre le débat avec le seul ministre
Éric Tomas. 

IV. Votes

Article 1er

Cet article ne suscite pas de commentaires.

Vote

L'article 1er est rejeté par 5 voix contre 4.

Compte tenu de ce vote, les autres articles sont consi-
dérés comme rejetés par le même vote.

V. Vote sur l'ensemble

Compte tenu du rejet des articles, le vote sur l'ensemble
de la proposition n'a plus de raison d'être.

Confiance est faite au rapporteur pour la rédaction du
rapport.

Le Rapporteur, La Présidente,

Philippe SMITS Evelyne HUYTEBROECK
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